
 

 

Referat af kredsrådsmøde i Skanderborg den 31. august 2020 
 

Velkomst 

1. Den aktuelle situation i Sydøstjyllands Politi og i Dansk Politi med særlig fokus på Covid-

19 efterår 2020 

a. Hot-spot områder, Søerne 

b. Bloms, Himmelbjerget, de unge og fritidsaktiviteter 

c. Fælles kampagneindsats  

2. Nyt fra kommunen ved borgmesteren  

3. Orientering om  

a. Styrket videoovervågning, herunder nye regler på området 

b. Tryghedsundersøgelsen, ofre for kriminalitet 

c. Pilotprojekt ”Tryg i Sydøstjylland” (Stalkingprojekt) 

d. Ungdomskriminalitet, herunder ny og fælles ramme for SSP-samarbejdet 

e. Samarbejdsplan/ønsker til fornyelse 

f. Samarbejdsaftale/Miljøsamarbejde 

4. Almindelig kriminalitetsstatistik 

5. Eventuelt, herunder om der er ønsker til det kommende fælles kredsrådsmøde. 

 

 

Tilstede:  

Borgmester Frans Fischer, Koncernchef for Byrådets og Direktions sekretariatet Henrik Rosenlund Knudsen, 

politidirektør Jørgen Abrahamsen, chefpolitiinspektør Klaus Munk Nielsen og sekretariatschef Mette Venge Olesen. 

 

Ad 1 og 2 a-c – Velkomst og Den aktuelle situation med særlig fokus på Covid-19 efterår 2020: 

Jørgen Abrahamsen bød velkommen og orienterede om status på den aktuelle situation i 

Sydøstjyllands Politi. Han gav endvidere en kort status på arbejdet med en ny flerårsaftale for politiet.  

 

Klaus Munk Nielsen orienterede om status på Covid-19 indsatsen i kredsen generelt og konkret i 

Skanderborg kommune. Han oplyste, at LBS-møderne fortsætter, dog med en anden mødefrekvens. 

 

Han kvitterede for samarbejdet i LBS og oplyste, at det i nogle tilfælde har været nødvendigt at have 

kontakt uden for LBS-regi med direktør Frederik Gammelgaard, uagtet, at Østjysk Brandvæsen har 

repræsenteret kommunen i LBS-regi.  

 

Han orienterede endvidere om indsatsen hen over efteråret.  

 

Ad 3 - Nyt fra kommunen ved borgmesteren:  

Frans Fischer tilkendegav, at det er hans indtryk, at ”natteravnene” har fået godt styr på de unge. 

Klaus Munk Nielsen udtrykte, at politiet er mere til stede i nattelivet. Jørgen Abrahamsen tilkendegav, 

at politiet støtter op om ”natteravnenes” indsats.  



 

 

 

Der var en drøftelse af, hvilke tiltag i forbindelse med Covid-19 indsatsen, som har haft en positiv 

effekt, og at erfaringerne fra sommeren kan give grundlag for en drøftelse af bevillingsstrategien. Der 

var enighed om, at emnet drøftes til det kommende fælles kredsrådsmøde.    

 

Der var en drøftelse af behovet for en fælles kampagneindsats i forhold til Covid-19. Det blev aftalt, 

at det løbende vurderes, hvorvidt der er behov for en lokal indsats.  

 

Ad 4 – Orientering: 

a) Jørgen Abrahamsen orienterede om muligheden for at etablere videoovervågningen. Der var 

enighed om, at det pt. ikke aktuelt i kommunen.  

b) Jørgen Abrahamsen orienterede om den aktuelle tryghedsundersøgelse og tilkendegav, at der 

vil blive iværksat en række initiativer for at sikre bedre tilfredshed.  

c) Jørgen Abrahamsen gennemgik med udgangspunkt i det udleverede materiale pilot projektet 

”Tryg i Sydøstjyllands Politi”. Der var en drøftelse af omfanget af stalking i kommunen. Frans 

Fischer vender tilbage, hvis de ønsker at deltage, og såfremt det er tilfældet – melder en 

kontaktperson ind til projektet.  

d) Klaus Munk Nielsen orienterede med udgangspunkt i det udleverede materiale om 

ungdomskriminalitet og status på UKN. Det er planen, at materialet skal anvendes i 

lokalrådsregi, så der kan følges op i relation til materialet. Der blev tillige udleveret materiale 

om en ny og fælles ramme for SSP-samarbejdet. Det blev aftalt, at materialet anvendes til at 

give strukturen i kommunen et eftersyn. Frans Fischer oplyste, at kommunen har justeret på 

samarbejdet og han håber, at det har haft en positiv effekt på samarbejdet.  

e) Ingen bemærkninger.  

f) Jørgen Abrahamsen orienterede om arbejdet med at forny aftalen, herunder at kommunerne 

vil blive hørt i processen.  

 

Ad 5 - Almindelig kriminalitetsstatistik: 

Jørgen Abrahamsen orienterede med udgangspunkt i det udleverede materiale om den aktuelle 

kriminalitetsstatistik.  

 

Ad 6 – Eventuelt: 

Ingen bemærkninger.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

Mette Venge Olesen 

Sekretariatschef 
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